



GRANDE PRAIRIE 2024
National Aboriginal Hockey Championships

Funded by the
Government
of Canada

Financé par le
gouvernement
du Canada

Canada

Media Release

Attend the 2024 National Aboriginal Hockey Championships next week in Grande Prairie

(Grande Prairie, Alta. – May 2, 2024) – Grande Prairie is gearing up to be the first Alberta community ever to host the National Aboriginal Hockey Championships (NAHC) from May 6 to 11 at the Design Works Centre, located at 6 Knowledge Way.

NAHC is a week-long event showcasing two outstanding hockey tournaments where all games are free for the public to attend while fostering cultural unity and pride. Opening ceremonies kick off on May 6 at 8 p.m. followed by a week full of competition and camaraderie with seven female teams and seven male teams vying for gold.

“We’re excited to welcome hockey players, coaches and fans to Grande Prairie for this elite sporting event that celebrates the rich diversity and incredible talent of Indigenous Peoples from across the nation,” said Katie Biberdorf, 2024 National Aboriginal Hockey Championships Organizing Committee Chair. “We take great pride in being the first city in Alberta to host this special sport and culture tourism event that will highlight our community to the rest of Canada.”

The event also boasts activities to highlight Indigenous voices and culture, including:

- RBC Training Ground featuring Indigenous Olympic bobsledder Eden Wilson in the West Fraser Fieldhouse at the Eastlink Centre.
 - May 6 from 9 a.m. to 5 p.m.
- Actua’s Indigenous Youth in Stem Program (InStem) for ages 5 to 15 on May 6, 7 and 8 for hockey players, their families and community members at the Design Works Centre.
 - May 6 from 2:30 p.m. to 8:30 p.m.
 - May 7 & 8 from 2 p.m. to 8 p.m.
- Drum making and beading for a limited number of participants at Design Works Centre.
 - May 7 from 5 p.m. to 8 p.m.
- Classroom Champions with Brigette Lacquette, the first First Nations hockey player to be named to Canada’s National Women’s Team, at St. Joseph High School.
 - May 8 from 5:30 p.m. to 7:30 p.m.
- Indigenous hand games.
 - May 8 from 6 p.m. to 9 p.m.

The male and female championships were established by the Aboriginal Sport Circle in 2003 and are sanctioned by Hockey Canada. NAHC boasts the greatest collection of young First Nation, Inuit and Métis hockey players, competing in separate male and female U18 competitions.

Some of Canada's greatest players have competed in the NAHC including former NHL players Jordin Tootoo, Micheal Ferland and Brady Keeper; current NHL players Ethan Bear (Washington Capitals), Brandon Montour (Florida Panthers) and Zach Whitecloud (Vegas Golden Knights); and National Senior Women's Team members Jocelyne Larocque, Brigitte Lacquette and Jennifer Rattray. Former NHL Coach of the Year, Ted Nolan was behind the bench of female Team Ontario for NAHC in 2016.

Stay up to date with the 2024 National Aboriginal Hockey Championships by visiting the website at nahc2024.com.



Funded by the
Government
of Canada

Financé par le
gouvernement
du Canada

Canada

Communiqué de presse

Assistez au Championnat National Autochtone de Hockey, 2024 la semaine prochaine à Grande Prairie

(Grande Prairie, AB – 2 mai, 2024) – Grande Prairie se prépare à être la première communauté albertaine à accueillir le Championnat National Autochtone de Hockey (CNAH) du 6 au 11 mai au Design Works Centre, localisé au 6 Knowledge Way.

La CNAH, qui dure une semaine, comporte deux tournois de hockey exceptionnels, où le public est invité à assister à toutes les parties gratuitement tout en favorisant la fierté et l'unité culturelle. La cérémonie d'ouverture aura lieu le 6 mai à 20h00, suivi d'une semaine pleine de compétition et camaraderie, avec sept équipes féminines et sept équipes masculines toutes convoitant la médaille d'or.

« Nous sommes excités d'accueillir les joueurs, les entraîneurs et amateurs de hockey à Grande Prairie pour cet événement sportif d'élite qui célèbre la diversité et le talent des peuples autochtones à travers le Canada » dit Katie Biberdorf, présidente du comité organisateur du CNAH 2024. « On est très fiers d'être la première ville en Alberta à être hôtesse de cet événement touristique sportif et culturel qui mettra en valeur notre communauté aux yeux du reste du Canada. »

L'évènement met en vedette des activités pour souligner les voix et culture autochtones, incluant :

- Camp de recrues RBC mettant en vedette l'athlète autochtone Olympique, Eden Wilson qui aura lieu au West Fraser Fieldhouse au Eastlink Centre.
 - 6 mai de 9h00 à 17h00.
- Le programme national: Jeunes autochtones en STIM par Actua. Programme pour les jeunes âgés de 5 à 15 ans, le 6, 7 et 8 mai pour les joueurs de hockey, leur familles et membre de la communauté au Design Works Centre.
 - 6 mai de 14h30 à 20h30.
 - 7 et 8 mai de 14h00 à 20h00.
- Atelier de fabrication de tambours autochtones et perlage pour un nombre limité de participants au Design Works Centre.
 - 7 mai de 17h00 à 20h00.

- Classroom Champions avec Brigette Lacquette, la première joueuse de hockey issue des Premières Nations nommée à l'équipe nationale féminine du Canada. Cette activité aura lieu au St. Joseph High School.
 - 8 mai de 17h30 à 19h30.
- Jeux de mains avec démonstrations dans le West Fraser Fieldhouse au Eastlink Centre.
 - 8 mai de 18h00 à 21h00.

Le championnat, avec ses catégories masculine et féminine, a été établi en 2002 par le Cercle Sportif Autochtone et est sanctionné par Hockey Canada. La CNAH représente la plus grande assemblée de jeunes joueurs de hockey Premières Nations, Inuit et Métis, participants à des compétitions distinctes pour hommes et femmes U18.

Certains des plus grands joueurs de hockey canadiens ont participé à la CNAH, incluant les anciens joueurs du LNH Jordin Tootoo, Micheal Ferland et Brady Keeper; les joueurs du LNH courants Ethan Bear (Washington Capitals), Brandon Montour (Florida Panthers) et Zach Whitecloud (Vegas Golden Knights); ainsi que Jocelyne Laroque, Brigette Lacquette et Jamie Lee Rattray de l'équipe nationale féminine du Canada. L'ancien entraîneur de l'année du LNH, Ted Nolan était derrière le banc de l'équipe féminine pour l'équipe Ontario du CNAH en 2016.

Restez au courant avec le Championnat National Autochtones de Hockey en visitant le site web nahc2024.com

-30-

Contact Information / Coordonées:

Chenoa Esau

Vice Chair / Vice-Présidente du conseil

2024 National Aboriginal Hockey Championships Organizing Committee / Comité organisateur du Championnat Nationale Autochtone de Hockey 2024

780-832-6670